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SZCZEGÓŁOWY TRYB I ZASADY WPROWADZANIA PODWYŻEK 
związanych z decyzjami MEN z dnia 26 czerwca 1992 r., określone przez Senat w dniu 1 lipca 1992 r., 

w porozumieniu ze związkami zawodowymi NSZZ "Solidarność" oraz ZNP

§1
Fundusz przewidziany na podwyżki zostanie w całości przeznaczony na ten cel, tj. w kwocie 24.046 mld zł na okres 7 m-cy; 

od czerwca do grudnia (decyzja MEN z dnia 26 czerwca 1992r.,DF-III-o333-0-7/92).
§2

1. Podwyżka płac obejmuje wszystkich pracowników uczelni.
2. Przyznana uczelni kwota na podwyżki wynagrodzeń w działalności dydaktycznej dotyczy osób zatrudnionych w ramach limitów 

przyznanych jednostkom uczelni.
3. Środki na podwyżki płac osób zatrudnionych poza limitami dydaktycznymi muszą być uzyskane z dodatkowych źródeł 

pozadydaktycznych. Kierownicy jednostek, a przede wszystkim prowadzący badania muszą ubiegać się o renegocjowanie umów 
i pozyskanie dodatkowych środków z innych źródeł. W przypadku nie uzyskania dodatkowych środków pozadydaktycznych 
muszą oni rozważyć możliwość wystąpienia do KBN o środki na restrukturyzację zatrudnienia.

§3
1. Środki na podwyżki płac zostaną rozdzielone tak, aby średni procent podwyżki dla nauczycieli akademickich byl analogiczny jak 

dla pozostałych pracowników uczelni.
2. Od ogólnej kwoty przeznaczonej na podwyżki płac odjęte zostaną środki niezbędne na wysługę lat, premie, nagrody 

specjalne i jubileuszowe, płace prorektorów, dziekanów, dyrektora administracyjnego, dodatki funkcyjne, niezbędne nadgo
dziny i rezerwę rektora na nieprzewidziane przypadki.

§4
1. Jednostki organizacyjne uczelni otrzymają imienne listy z podaniem obecnej, ubruttowionej płacy zasadniczej oraz płacy 

minimalnej wg nowego taryfikatora i kwoty przeznaczonej na podwyżki dla danej grupy pracowników.
2. Kierownicy jednostek organizacyjnych, po zasięgnięciu opinii związków zawodowych działających na wydziale przedstawią 

imienną listę proponowanych podwyżek płac w ramach przyznanych środków. Należy zwrócić uwagę, że nowy taryfikator 
przewiduje znaczne zróżnicowanie płac. Proponuje się kierownikom skorzystanie z tej możliwości. Przykładowo, płace zatru
dnionych na dwóch, a czasem i więcej etatach mogą być minimalne.

§5
Przedstawione przez kierowników jednostek organizacyjnych uczelni listy płac zatwierdza rektor.

§6
Płace prorektorów, dziekanów, i dyrektora administracyjnego ustala rektor.

§7
Dodatki funkcyjne ustalane są zgodnie z obowiązującymi w uczelni zasadami.

REKTOR
prof dr hab. i ni Edmund WITTBRODT

W odniesieniu do §4 stanowiska władz uczelni i związków zawodowych były rozbieżne. Podczas posiedzenia Senatu w 
dniu 1 lipca br. przedstawiciel NSZZ "Solidarność” złożył oświadczenie następującej treści: "Niezależny Samorządny 
Związek Zawodowy SOLIDARNOŚĆ w PG nie neguje zasady różnicowania płac. Jest to prawo pracodawcy - po latach 
równych poborów należy rozpocząć działania zmierzające do normalności. Jednak zawieszenie ponad rok temu rewaloryzacji 
płac w sferze budżetowej wytworzyło atmosferę wyczekiwania i dlatego informację o podwyżkach potraktowano powszechnie 
przede wszystkim jako wyrównanie zaległych należności. NSZZ "Solidarność", zdając sobie sprawę z istniejących nastrojów, 
proponuje przy wprowadzaniu tej podwyżki rozwiązanie kompromisowe polegające na podziale kwoty przeznaczonej na 
podwyżkę na dwie części w proporcjach: ok. 213 - podwyżka obligatoryjna, ok. 113 - uznaniowa część podwyżki". Związek 
Nauczucielstwa Polskiego poparł tę propozycję. Po przyjęciu przez Senat "Szczegółowego trybu i zasad..." przewodniczący 
NSZZ "Solidarność w PG zaapelował do kierowników jednostek organizacyjnych uczelni o to, aby akcję podwyżek starali 
się przeprowadzić w sposób możliwe bezkonfliktowy,uwzględniając opinię związków zawodowych.

Informujemy, że Centralna Komisja do Spraw Tytułu Naukowe
go i Stopni Naukowych, po zasięgnięciu opinii Rady Głównej 
Szkolnictwa Wyższego "przyznała WYDZIAŁOWI MECHA

NICZNEMU Politechniki Gdańskiej UPRAWNIENIA DO 
NADAW ANIA STO PN IA  N A U K O W EG O  D O KTORA 
HABILITOWANEGO nauk technicznych w zakresie budowy 
i eksploatacji maszyn"(pismo z 25 maja br.).

Przedstawiciele doktorów w RADZIE GŁÓWNEJ SZKOLNIC
TWA WYŻSZEGO poinformowali rektorów o powołaniu w

dniu 16 maja br. w Warszawie FORUM ASYSTENTÓW I 
ADIUNKTÓW. W skład Forum wchodzą przedstawiciele na
uczycieli akademickich nie będących profesorami w Senatach 
wyższych uczelni, po jednym z każdej. Celem Forum jest "wypra
cowanie stanowiska nauczycieli akademickich nie będących pro
fesorami we wszelkich sprawach, które dotyczą uczelni wyższych, 
zarówno na użytek Rady Głównej, jak i władz uczelnianych czy 
resortowych". Inauguracyjne spotkanie Forum odbędzie się w dru
giej połowie października br. w Politechnice Warszawskjej, a te
matem obrad będzie model kariery naukowej w szkole wyższej.



Do rektora PG wpłynęło pismo noszące datę 5 czerwca 1992r.
o następującej treści: "DO JEGO MAGNIFICENCJI RE

KTORA prof, dr hab. inź. Edmunda Wittbrodta i SENATU POLI
TECHNIKI GDAŃSKIEJ. UNIWERSYTET POLSKI W WILNIE 
śle serdeczne podziękowanie za hojny i wspaniały dar w postaci 
10 milionów złotych. Jest to szczególnie cenne poparcie w trud
nym okresie wskrzeszenia naszej uczelni". Podpisał rektor UPW 
prof. Romuald BRAZIS.__________________________________

W dniach 14-16 czerwca br. gościła w PG grupa przedstawi
cieli uniwersytetów amerykańskich stanu ILLINOS na cze
le z dyrektorem Rozwoju W spółpracy Międzynarodowej prof. 

LINZ C. BROWN z Southern Illinois University at Carbondale. 
W skład 8 osobowej grupy wchodzili także naukowcy z : Univer
sity of Illinois a t Chicago i University of Missouri-Rolla. Dele
gacja wizytowała trzy wydziały PG (Elektroniki, Elektryczny i 
Mechaniczny). Rozmowy dotyczyły przede wszystkim rozszerze
nia dotychczasowej współpracy.
\ T a  zaproszenie Prezydenta Miasta Gdańska przebywała na 

Wybrzeżu delegacja francuskiego MINISTERSTWA BU
DOWNICTWA i TRANSPORTU na czele z dyrektorem Depar
tamentu Kształcenia i Badań panem Dominiqe BARRE. W dniu 
16 czerwca br. byli gośćmi rektora naszej uczelni. Omawiano 
możliwości współpracy. Przedłożono propozycję zorganizowania 
w PG cyklu wykładów przygotowanych przez specjalistów fran
cuskich z zakresu urbanistyki i technicznych służb miejskich 
(zaopatrzenia w wodę, utylizacja śmieci, transport itp.).

Pod patronatem Prezydenta Miasta Gdańska mgr inż. Franciszka 
JAMROŻA i JM Rektora PG prof. Edmunda WITTBRODTA w 
dniu 17 czerwca br odbyło się seminarium pL"SXAN AKTUALNY 

I PERSPEKTYWY ZAOPATRZENIA GDAŃSKA W WODĘ". 
Przygotowane ono zostało przez pracowników Wydziału Hydrotech- 
niki PG. Idea zorganizowania tego seminarium powstała podczas 
wstępnych rozmów jakie odbyły się między władzami miejskimi i 
kierownictwem naszej uczelni. Dotyczyły one konieczności nawią
zania bliższych kontaktów. Seminarium to było pierwszym konkret
nym elementem tego współdziałania. Tematyka seminarium 
wynikała ze znaczenia zaopatrzenia miasta w wodę oraz jej znaczenia 
dla mieszkańców Gdańska. Czynnikiem dodatkowym, zwiększają
cym aktualność problemu są plany władz miejskich, zgodnie z któ
rymi gospodarka wodno-ściekowa Gdańska ma być przekazana 
spółce miasta z francuską firmą SAUR. Dowodem na celowość 
zorganizowania seminarium była duża liczba uczestników. Od strony 
merytorycznej przebieg seminarium pozwolił min. ujawnić różnice 
poglądów na niektóre kwestie, zarówno szczegółowe (np. zasoby 
wody podziemnej na wysoczyźnie Pojezierza Kaszubskiego), jak i 
ogólne (np. sposób zarządzania gospodarką wodną w Polsce - oparty 
na naturalnych zlewniach rzek, czy na administracyjnym podziale 
terytorialnym kraju). Zasygnalizowano też istnienie zagadnień słabo 
opracowanych ( np. problemy technologiczne ujęcia wody w Stra- 
szynie). ________________________________________

W dniu 17 czerwca br., podczas Seminarium " ZAOPA
TRZENIE GDAŃSKA W WODĘ" zostało podpisane po
ro z u m ie n ie  m ię d z y  Z a rz ą d e m  M ia s ta  G d a ń sk a  

reprezentowanym przez Prezydenta Miasta Gdańska mgr inż 
Franciszka JAM ROŻA a Politechniką Gdańską reprezen
towaną przez JM  Rektora prof. Edm unda WITTBRODTA w 
sprawie współpracy na rzecz miasta Gdańska.

W  dniach 26 i 27 czerwca br. odbyła się w Politechnice 
Gdańskiej IX K rajow a K onferencja "BIO CY BER
NETYKA I INŻYNIERIA BIOMEDYCZNA". Organizatora

mi b y li: K A TED R A  E L E K T R O N IK I M ED Y C ZN EJ I 
EKOLOGICZNEJ WYDZ. ELEKTRONIKI PG i INSTYTUT 
BIOCYBERNETYKI I INŻYNIERII BIOMEDYCZNEJ PAN. 
Komitetowi organizacyjnemu przewodnicy! prof. Antoni NOW A- 
KOWSKI. Konferencja zgromadziła po raz drugi w Gdańsku 
naukowców oraz lekarzy i inżynierów zaangażowanych w zagad
nienia biocybernetyki i aparatury do badań organizmów żywych. 
Obradowano w sześciu sekcjach: 1. Procesy przetwarzania infor
macji i sterowania w oraganizmach żywych oraz modelowanie 
procesów i systemów fizjologicznych. 2. Nowe przetworniki, 
metody i systemy pomiarowe dla celów biologicznych i medycz
nych. 3. Sztuczne narządy wewnętrzne, optymalizacja ich pracy 
oraz sterowanie w układach: człowiek-sztuczny narząd. 4. Bioma
teriały - inżynieria materiałowa dla potrzeb medycznych. 5. Bio- 
mechanika i budowa modeli zautomatyzowanych manipulatorów 
i robotów głównie dla celów rehabilitacji i polepszenia warunków

Informacje zebrał i opracował: 
Jerzy Kulas -  Biuro Rektora teł. 17-10

pracy człowieka. 6. Wykorzystywanie analizy systemowej, infor
matyki ETO do diagnostyki medycznej i zarządzania w zakładach 
medycznych. Zamknięcie konferencji uświetnione zostało kon
certem w ram ach POLITECHŃIKI OTWARTEJ - Politechnicz
nych W ieczorów M uzycznych. Usłyszeliśmy: MESSE DE 
MINUIT Marc-Antoine C harpentiera oraz IN VIRTUTE TUA 
G rzegorza Gerwazego Gorczycklego w wykonaniu Chóru 
chłopięco-męskiego - PUERI CANTONES OLIVENSES oraz 
Zespołu Instrumentalnego Filharmonii Bałtyckiej pod dyre- 
kcją Jana ŁUKASZEWSKIEGO.___________________________

Senat w dniu 1 lipca podjął uchwałę o powołaniu z początkiem 
roku akademickiego 1993/1994 WYDZIAŁU ZARZĄDZA
NIA I EKONOMII.

Na posiedzeniu 1 lipca br. Senat w glosowaniu tajnym wyraził 
zgodę w sprawie wniosku o mianowanie na stanowisko 
profesora zwyczajnego prof. Edawarda BOROWSKIEGO z Wy

działu Chemicznego. Przypominamy, że zgodnie z wymogami 
formalnymi na stanowisko profesora zwyczajnego w danej uczel
ni mianuje Minister Edukacji Narodowej. Również pozytywny 
wynik głosowania uzyskał wniosek Wydziału Elektroniki o mia
nowanie na stanowisko profesora nadzwyczajnego w Politech
nice Gdańskiej doc. Witolda MALINY.

Zarządzeniem rektora nr 15/92 z dnia 3 lipca br, została wpro
wadzona odpłatność za powtarzanie semestru w roku akade
mickim 1992/93. Opłata ta wynosi 200 tys. zł za każde 15 godzin 

programowych powtarzanego w danym semestrze przedmiotu, nie 
mniej jednak niż 2 min zł.

Pod kierunkiem prof. Zbigniewa CYWIŃSKIEGO z Wydz.
Budownictwa Lądowego PG rozpoczął prace przygotowaw

cze i organizacyjne KOMITET GDAŃSKIEGO SEMINARIUM 
OCHROŃY ZABYTKÓW (Preservation of the Industrial He
ritage - Gdańsk Outlook), ktorego termin realizacji przewidzia
no na 11-14 maja 1993r. Ideą tego nowatorskiego w skali krajowej 
przedsięwzięcia jest przerzucenie mostu (tzw. bridging) pomiędzy 
różnorodnymi dziedzinami wiedzy, tradycyjnie podzielonymi na 
nauki humanistyczne i techniczne w celu stworzenia wspólnej 
płaszczyzny porozumienia przedstawicieli zainteresowanych pro
blematyką dziedzictwa cywilizacyjnego w jego nieartystycznej 
substancji, ogólnie rozpoznawalnej jako kultura materialna. Pla
nuje się kilka sesji plenarnych, zwiedzanie obiektów technicznych 
oraz dyskusję panelową poświęconą zagadnieniom nowoczesnego 
kształcenia technicznego, zawierającego edukacyjne elementy 
humanistyczne. Patronat honorowy nad przedsięwzięciem peł
nią: Wojewoda Gdański, JE  Arcybiskup M etropolita Gdański 
i JM  Rektor Politechniki Gdańskiej. Wśród członków Komitetu 
Seminarium są: przewodniczący Rady Miasta Gdańska, Wojewó
dzki Konserwator Zabytków, Gdański Konserwator Archidiece
zjalny, dyrektorzy Muzeum Archeologicznego i Centralnego 
Muzeum Morskiego oraz pracownicy naukowi Politechniki Gdań
skiej. Ńad zagranicznymi kontaktami czuwa Międzynarodowy 
Komitet Doradczy i Sekretarz The International Committee fol 
Conservation of the Industrial Heritage oraz dyrektorzy zagra
nicznych instytucji: Historie American Engineering Record, 
European Center for Training Craftsmen in the conservation 
of the Architectural Heritage, The English Heritage, In terna
tional Centre for the Study of the Preservation and the Resto
ration of Cultural Property. Przedstawicielem Polski w tym 
Komitecie jest prof. Jerzy STANKIEWICZ z Wydz. Architektury 
PG. Propozycje tematyczne obejmują: energetykę, urbanistykę, 
Inżynierię, przemysł, urządzenia i mechanizmy, rzemiosła rol
no-spożywcze, edukację techniczną i dziedzictwo morskie. Ter
min wstępnego zgłoszenia uczestnictwa z podaniem tytułu 
referatu mija 31 sierpnia br. Informacji udziela Sekretariat 
Seminarium: Wydział Budownictwa Lądowego PG, tel. 47-17- 
16 oraz sekretarz Komitetu mgr inż. Waldemar AFFELT, tel. 
47-25-31.
TA yrekcja administracyjna PG informuje, że od 1 października 
I J br. nastąpi vacat na stanowisku kierownika Działu Trans

portu , od 15 października br. na stanowisku kierownika 
Ośrodka Wypoczynkowego w Czarlinie a od 1 listopada br. na 
stanowisku kierownika Działu Zaopatrzenia. Ponadto od 1 
października br. będzie wolne stanowisko specjalisty w Samo
dzielnej Sekcji Dozoru. Zainteresowani pracownicy naszej 
uczelni proszeni są o składanie podań do Działu Osobowego 
najpóźniej na dwa tygodnie wcześniej. Informacje teł. 11-65.

Redakcja techniczna, skład i druk: 
Zakład Poligrafii PG - 500 egz.


